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Vragen: 
 
Ondersteuning van verenigingen en ondernemers 

1. Hoe wil de gemeente verenigingen ondersteunen bij het tekort aan vrijwilligers? Is 
kennisdeling en samenwerking met ondernemers voldoende? 
 

2. Hoe nijpend is het tekort aan vrijwilligers voor sommige verenigingen?  
a. Wat betekent het huidig tekort voor het gebruik van sportvelden en 

accomodaties? Is de bezetting daardoor minder?  
b. Moeten verenigingen overwegen betaalde krachten in te zetten om operationeel 

te blijven? 
c. Zijn er signalen dat er verenigingen op lange termijn wellicht moeten fuseren om 

operationeel te blijven?  
 

3. Hoe verhoudt het aantal leden van Goudse sportverenigingen zich tot eerdere jaren? 
Zijn er cijfers over de ontwikkeling van het ledenaantal? 

 
4. Hoe reageren Goudse verenigingen en ondernemers op de BTW-verhoging naar 

21%? Leidt dit naar hun verwachting tot een teruglopend ledenaantal? Zijn er 
signalen dat er ondernemers en verenigingen door deze verhoging in de problemen 
komen? 

 
5. In de visie wordt gesteld dat wet-en regelgeving druk oplevert voor verenigingen. 

Welke wet- en regelgeving wordt hiermee bedoelt? En geldt dit ook voor 
sportondernemers?  

 
Toegankelijkheid, veiligheid en participatie in sport  
 

6. Er wordt meermaals gezegd dat de kosten niet de grootste reden is dat mensen 
onvoldoende bewegen. Wat zijn wel de voornaamste redenen?  
 

7. In verschillende gemeenten, zoals Hilversum en Rotterdam, worden regelmatig gratis 
buitensportlessen georganiseerd. Het zien sporten van anderen moedigt mensen aan 
zelf ook actief te worden en verlaagt de drempel om met sporten te beginnen. 
Worden dergelijke initiatieven ook in Gouda georganiseerd? 
a. Zo ja, wat zijn hiermee de ervaringen?  
b. Zo nee, is er animo om dit te organiseren?  
 

8. Wanneer wordt de Goudse Aanpak Veilig & Plezierig Sporten ontwikkeld, en wordt de 
gemeenteraad hierbij betrokken? 

 
9. Regenboogbeleid en LIA zijn belangrijk voor sportbeleid. Worden stakeholders als de 

RegenboogAlliantie ook geraadpleegd bij de Goudse Aanpak Veilig & Plezierig 
Sporten?  
 

 



10. In de visie staat dat er een vrijwilligersbeleidsplan in 2024 door de gemeenteraad 
wordt vastgesteld. Wanneer krijgen wij deze te bespreken?  

 
Duurzaamheid en circulariteit  

11. Wat is de stand van zaken omtrent het uitfaseren van rubbergranulaat in 
sportvelden? Welke stappen zijn sinds de aangenomen motie van februari 2020 
ondernomen? 
 

12. De gemeente heeft oog voor verduurzaming bij sportaccomodaties. Worden 
uitgangspunten zoals circulariteit en natuurinclusiviteit meegenomen bij de 
verbouwing of aanleg van sportaccommodaties? Zijn er voorbeelden waarbij dit is 
terug te zien? 

 
13. Hoe stimuleert de gemeente het gebruik van natuurlijke materialen, zoals gras ipv 

kunstgras, bij sportvelden en sportaccomodaties? 
 
Financiele memo 
 

14. In het memo wordt vermeld dat er een structureel tekort is van 250.000. Er worden 
een aantal mogelijke oplossingen hiervoor voorgedragen. Kan er per oplossing een 
schatting gemaakt worden wat de financiële meevallers zouden zijn?   

 
15. Een aantal maatregelen zijn al reeds genomen om tot kostenvermindering te komen. 

Gezien dat de prijsstijgingen van energie een flinke post bedraagt, in hoeverre wordt 
er al aangestuurd op minimaal stoken bij verenigingen?  
a. Kunnen er voor sportactiviteiten waarbij extra gestookt moet worden (zoals Yoga 

of zwemmen), dit worden doorberekend in de prijs van de activiteit?  
b. Hoeveel zou dit schelen in energiekosten en daarbij structurele tekorten? 

 
 
 
 
Antwoorden: 
 
1. Kennisdeling is nog onvoldoende. Het is de bedoeling dat dat met de doorstart 

van het gemeentelijke VIP beter wordt. Bovendien zetten we met 
SPORT•GOUDA ruim in op dit thema binnen verenigingsondersteuning. 
Intensivering is wel wenselijk. 

 
2a. Er is geen afname van bezetting te zien. 
2b. Die inzet wordt in sommige gevallen overwogen. Ook omdat inzet van betaalde 
kracht structuur kan brengen waarin vrijwilligers actief worden 
2c. Ja, daar zijn inmiddels wat eerste signalen van. 
 
3. Uit de recente Goudse Sportdeelname index blijkt dat 25% van de Gouwenaars lid 
is van een sportvereniging. Deze meting is voor het eerst op deze manier gedaan. 
Het cijfer lijkt wat aan de hoge kant, wat wellicht komt door het type respondenten. 
Uit andere cijfers blijkt dat het aantal Gouwenaren dat lid is van een 
sportverenigingen redelijk stabiel en tussen de 20 en 25% ligt. 
 
4. Die signalen zijn nog niet opgevangen. Goudse sportverenigingen raakt deze 
BTW-verhoging in principe niet. Meer commerciële sportaanbieders zoals 
sportscholen, manage en padelcentrum hebben er wel mee te maken wel. Landelijk 
wordt door de sector aangegeven dat men verwacht dat het aantal (commerciele) 
sporters flink afneemt als er een prijsstijging komt. 
 



5. De lijst regels en wetten waar verenigingen zich aan moeten houden is inde loop 
der jaren strenger en langer geworden, en bovendien onoverzichtelijk voor 
verenigingen. Het gaat bijvoorbeeld om de wet Bibop, om sociale hygiëne noemen, 
de privacywet AVG, of wetten voor bestuurders WBTR en UBO. 
 
6. Gezondheidsklachten, mensen vinden dat ze al genoeg bewegen en een gebrek 
aan tijd. 

 
7. Ja ,dit gebeurt ook in Gouda, zoals de buurtsportactiviteiten en wandelactiviteiten 
zoals Stap mee. Deze activiteiten worden positief gewaardeerd. 
 
8. Dat wordt onderdeel van de uitvoeringsagenda, maar het voornemen is om daar in 
2025 mee te starten. Met de KNVB, een bekende scheidsrechter en de Goudse 
voetbalclubs zijn wel al eerste gesprekken gevoerd.  
 
9. Dat is zeker de bedoeling. 
 
10. Het vrijwilligerswerkbeleid wordt door het college vastgesteld, dit is voorzien voor 
dit najaar.  
 
11. Dat loopt voorspoedig. Er zijn nog slechts enkele (oude) voetbalvelden die een 
infill van rubber hebben. Alle velen die vervangen zijn, hebben een andere, 
duurzamere infill gekregen. Bovendien zijn rondom alle voetbalvelden maatregelen 
getroffen om de verspreiding van infill in de omgeving van het veld te voorkomen.  
 
12. Dat wordt steeds vaker meegenomen. Van materiaal dat niet wordt afgekeurd 
zorgen we dat het op een andere locatie nog kan worden gebruikt. We nemen op in 
de aanbestedingsvoorwaarden dat restanten van kunstgras op een circulaire manier 
wordt hergebruikt. 
 
13. Waar mogelijk stimuleert de gemeente dat, maar vervangen van huidige 
kunstgrasvelden door gras is geen optie, omdat dat een te grote aanslag zou plegen 
op beschikbare capaciteit voor trainingen, wedstrijden en bewegingsonderwijs. 
Kunstgras wordt gelukkig steeds beter en duurzamer. 
 
14. Dat is op dit moment nog lastig te doen. Elke procent huurverhoging betekent 
extra huurinkomsten van circa € 15.000 (als het tenminste niet leidt tot minder huur). 
Verlagen op onderhoud levert op korte termijn geld op, maar betekent wel dat eerder 
geïnvesteerd moet worden in vervanging of renovatie. Goedkoop is dus mogelijk 
duurkoop. En het stoppen met sportstimuleringsactiviteiten komt financieel vooral tot 
uiting in het verminderen van personeelskosten bij SPORT•GOUDA (maar dat 
betekent dus afscheid nemen van medewerkers).  
 
15. Dat zou natuurlijk kunnen, maar is nog niet doorberekend. De verwachting is niet 
dat dit tot echt aanzienlijk hogere inkomsten leidt. Bovendien is het als bij een 
huurverhoging de vraag of dat dan ook leidt to minder deelname aan de activiteit. 

 
 

 

 
 


